



BCAC Newsletter – Bulletin October 2017 – 2017 النشرة الدورية للمكتب الثقافي المصري بكندا أكتوبر 2017

This newsletter provides highlights on Egyptian cultural activities conducted and supported by our Egyptian Cultural & Educational Office also supported by the Egyptian Embassy in Ottawa, the Egyptian General Consulate in Montréal and backed up at home by the Egyptian Ministry of Higher Education.

Selected Cultural Activities during the 4th Quarter of 2017:

- **"Infusion Culturelle à Laval"**

Communities from over ten countries met in Laval to share some cultural aspects including beverage from infusion, some food and other aspects. Countries represented included Egypt, Japan, China, India, Senegal, Morocco, Tunisia and others.



Ce bulletin d'information vous présente les activités culturelles égyptiennes soutenues par notre bureau égyptien des affaires culturelles et de l'éducation au Canada, l'Ambassade d'Égypte à Ottawa, le Consulat Général d'Égypte à Montréal et le ministère égyptien de l'éducation supérieure.

Certaines activités culturelles au cours du 4^{ème} trimestre de 2017:

- **"Infusion Culturelle à Laval"**

Des communautés de plus de dix pays se sont rencontrées à Laval pour échanger certains aspects culturels, notamment la boisson par infusion, certains mets et d'autres aspects. Les pays représentés comprenaient l'Égypte, le Japon, la Chine, l'Inde, le Sénégal, le Maroc, la Tunisie et d'autres.



- **"Salon International du Tourisme 2017"**

BCAC organized a workshop for children about Egypt and its monuments. Kids enjoyed stories telling, colouring and making artifacts.

- **"Salon International du Tourisme 2017"**

Le BCAC a organisé un atelier pour les enfants sur l'Égypte et ses monuments. Les enfants ont aimé les récits d'histoires, le coloriage et la fabrication des artefacts.





Bureau of Cultural and Educational Affairs in Canada
Bureau des Affaires Culturelles et L'Éducation du
Consulat Général d'Égypte au Canada

Contact Us

Egyptian Bureau of Cultural and Educational Affairs in Canada
 1 Place Ville-Marie #1076
 Montréal, Québec
 H3B 4S6 Canada
 P hone: (514) 866-0239 - F ax: (514) 866-0932
 Opening hours Help-desk: Monday to Friday from 09:00 to 15:30
 e-mail: bcac@egypt-edu-can.net

• **Egyptian Festival in Canada (EFC)**

The Egyptian-Canadian Friendship Association held its annual festival in Canada during October 2017 with two lovely performances in Montréal and Toronto including a musical play and folkloric dance sessions.

• **Festival Égyptien au Canada**

L'Association « Egyptian-Canadian Friendship Association » a tenu son festival annuel au Canada en octobre 2017 avec deux jolies représentations à Montréal et à Toronto, y compris une pièce de théâtre et des séances de danse folklorique.



• **Honouring the Egyptian group participating in EFC**

Ambassador Amal Salama (Egyptian Consul General in Montréal) held a reception to the Egyptian group participating in EFC. The Egyptian Cultural Bureau headed by Dr. Hazem Saleh also held a reception and a press conference for the group.

• **Honorer le groupe égyptien participant à EFC**

L'ambassadeur Amal Salama (Consul général d'Égypte à Montréal) a organisé une réception pour le groupe égyptien participant à l'EFC. Le Bureau culturel égyptien dirigé par le Dr. Hazem Saleh a également organisé une réception et une conférence de presse pour le groupe.



• **Egyptology Conference in BCAC**

BCAC and SSEA organized an Egyptology conference in the Egyptian Cultural Bureau in October 2017 hosting Professor Didier Devauchelle professor of history, language and archaeology of ancient Egypt (Université Charles-de-Gaulle – Lille 3).

• **Conférence en égyptologie au BCAC**

Le BCAC et la SSEA ont organisé une conférence en égyptologie au Bureau culturel égyptien en octobre 2017 en accueillant le professeur Didier Devauchelle, professeur d'histoire, de langue et d'archéologie de l'Égypte ancienne (Université Charles-de-Gaulle - Lille 3).



• **Other Activities**

Several meetings with: Representative of the Government of Québec for education; receiving Egyptian folkloric dance choreographer Karim Nagy; meeting with Maria Magdolina a model of Egyptian Canadian young poets also working in electronic media; supporting Canadian students in their exchange study plan in Egypt; Radio show participation presenting the cultural activities of the Bureau.

• **D'autres activités**

Plusieurs rencontres avec: le Représentant du gouvernement du Québec pour l'éducation; recevoir le chorégraphe de danse folklorique égyptienne Karim Nagy; rencontre avec Maria Magdolina, un modèle de jeunes poètes égyptiens canadiens travaillant également dans les médias électroniques; soutenir les étudiants canadiens dans leur plan d'échange d'études en Égypte; Participation à une émission de radio présentant les activités culturelles du Bureau.